
RADA GMINY 

SANOK PROTOKOŁ Nr XIV/2019
z XIV sesji Rady Gminy Sanok z dnia 15 listopada 2019 r.

Sesja Rady Gminy w Sanoku odbyła się w sali narad Urzędu Gminy 
w Sanoku. Obrady XIV sesji otworzył o godz. 15:30 pan przewodniczący Tadeusz Wojtas.
Na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych było 15.
Radni spóźnieni -  Pan Roman Zapotoczny 
Ponadto w sesji uczestniczyli:

-  Paweł Wdowiak -  Zastępca Wójta/ Sekretarz;

-  Agata Wroniak -  Kierownik Referatu Podatkowego;

-  Monika Węgrzyniak -  Pracownik GOPS w Sanoku;

-  Iwona Chrząszcz -  Kierowni Referatu Finansowego.

Ad 1 ) Pan Przewodniczący przywitał zebranych. Na podstawie listy obecności( 15 ) 
stwierdził wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie pan przewodniczący przypomniał proponowany porządek obrad kierując zapytanie 
o propozycję zmiany porządku obrad.
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;
2. Przedstawienie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołu Nr XIII/2019;
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych, w tym w schronisku dla 
osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi;

podatku od nieruchomości; 
podatku od środków

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
transportowych;
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Sanok;
9. Dyskusja, wolne wnioski i zapytania.
10. Zakończenie sesji.

W sprawie porządku obrad głos zabrał Pan Przewodniczący, który 
wprowadzenia do porządku obrad dwóch dodatkowych projektów
1. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok
2. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej

zaproponował
uchwał:

2019;
dla Powiatu Sanockiego

Powyższe projekty uchwał omówił Pan Paweł Wdowiak. W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymało się zostały wprowadzone do porządku obrad.

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;
2. Przedstawienie porządku obrad;
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3. Przyjęcie protokołu Nr XIII/2019;
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych, w tym w schronisku dla 
osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi;
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych;
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Sanok;
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;
10. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego;
11. Dyskusja, wolne wnioski i zapytania.
12. Zakończenie sesji.

Ad 2 ) Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 za , 0 przeciw, 0 wstrzymało się)

Ad 3) Protokół Nr XIII/2019 zostały przyjęty jednogłośnie (14 z a , 0 przeciw, 0 wstrzymało 
się)

Ad 4) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych, w tym w schronisku dla 
osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. Projekt omówiła Pani Monika Węgrzyniak.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XIV/103/2019 zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych, w tym 
w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.

Ad 5 ) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Projekt omówiła Pani Agata Wroniak.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XIV/104/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Ad 6 ))  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.
Projekt omówiła Pani Agata Wroniak.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XIV/105/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.
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Ad 7 ) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019.
Projekt omówiła Pani Iwona Chrząszcza.
W powyższej sprawie głos zabrali;
Pani Agnieszka Pastuszak „ Proszę Państwa te wszystkie zmiany były omawiane na Komisji 
Budżetu i Finansów i w całości zaakceptowane.’
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr XIV/106/2019 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2019.

Ad 8 ) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Sanok. 
Projekt omówiła Pani Iwona Chrząszcza.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy 
Nr XIV/107/2019 zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gr

Ad 9) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 
Projekt omówił Pan Paweł Wdowiak.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy 
Nr XIV/108/2019 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2019.

Sanok podjęła uchwałę 
miny Sanok.

2019.

Sanok podjęła uchwałę

Ad 10 ) ) Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Pęwiatu Sanockiego. 
Projekt omówił Pan Paweł Wdowiak.
W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się Rada Gminy 
Nr XIV/109/2019 w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu San

Ad 11 ) W punkcie dyskusja wolne wnioski i zapytania głos zabrali:

Sanok podjęła uchwałę 
ockiego.

Pan Przewodniczący który przedstawił informację na temat ośw: 
Radnych oraz Pani Wójt składanych w związku z rozpoczęcie kąi 
dzień 31 grudnia 2018 r.

iądczeń majątkowych 
dencji oraz według stanu na

1) Informacja Wojewody Podkarpackiego z przeprowadzi 
majątkowych Wójta Gminy Sanok i Przewodniczącego

Na rozpoczęcie kadencji.

W dniu 26.09.2019 r. wpłynęła informacja Wojewody Podkarpac 
mojego oświadczenia majątkowego oraz Wójta Gminy Sanok w 
kadencji. Pozwolę sobie je teraz odczytać, informacja stanowi z

:onej analizy oświadczeń 
Rady Gminy Sanok:

kiego dotycząca analizy 
związku z rozpoczęciem 

ałącznik Nr 1 do protokołu.

Według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r.

W dniu 26.09. 2019 r. wpłynęła informacja Wojewody Podkarpackiego dotycząca analizy 
mojego oświadczenia majątkowego oraz Wójta Gminy Sanok wg. stanu na dzień 31 grudnia
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2018 roku . Również pozwolę sobie ją odczytać, informacja stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu.

2) Informacja Przewodniczącego Gminy Sanok w sprawie przeprowadzenia analizy 
oświadczeń majątkowych radnych.

okn
zło:

Na rozpoczęcie kadencji.

Na podstawie przepisów art. 24 h ustawy o samorządzie gminny 
oświadczenia majątkowe od 14 radnych złożone w ustawowo 
obowiązującym formularzu. Własne oświadczenie majątkowe 
Podkarpackiego. Nie stwierdziłem przypadku nie złożenia oświ 
radnego lub po terminie. Stosownie do w/w ustawy przekazałem j 
oświadczeń majątkowych Urzędowi Skarbowemu w Sanoku. D 
zawartych w oświadczeniach w wyniku czego nie stwierdziłem 
analizowanych oświadczeniach, które mogły by skutkować podjęi 
o których mowa 24 k ustęp 1 cytowanej wyżej ustawy. W kilku 
spotkać uchybienia wynikające z braku zachowania staranności 
nieprawidłowości poprawiane były na bieżąco. Na podstawie zło 
stwierdziłem prowadzenia działalności gospodarczej z wykorzyst

me

Analiza wykonana przez Urząd Skarbowy w Sanoku wykazała u- 
nie wskazując podstaw do wystąpienia z wnioskiem do Centraln 
o kontrole oświadczeń. Radni u których stwierdzono nieprawidło 
pisemnie poinformowani.

Zgonie z art. 24 i ustawy o samorządzie gminnym kopie oświadc 
przekazałem Wójtowi Gminy Sanok. Informacje jawne w części 
Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Sanok.

Według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r.

m informuję, że odebrałem 
eślonym terminie na 
żyłem do Wojewody 

adczenia majątkowego przez 
eden egzemplarz 

Okonałem analizy danych 
prawidłowości w 

ciem przeze mnie czynności 
oświadczeniach można było 
irzy ich wypełnianiu te 
żonych oświadczeń nie 
aniem mienia gminy Sanok.

wagi co do 12 oświadczeń 
go Biura Antykorupcyjnego 
wości zostali o nich

zeń majątkowych 
A zostały opublikowane na

Na podstawie przepisów art. 24 h ustawy o samorządzie gminny 
oświadczenia majątkowe od 14 radnych złożone w ustawowo o 
obowiązującym formularzu wraz z kopią zeznania PIT. Własne 
złożyłem wraz kopia zeznania PIT do Wojewody Podkarpackiego 
przypadku nie złożenia oświadczenia majątkowego przez radnego 
do w/w ustawy przekazałem jeden egzemplarz oświadczeń maj 
Skarbowemu w Sanoku. Dokonałem analizy danych zawartych 
czego nie stwierdziłem nie prawidłowości w analizowanych ośw 
skutkować podjęciem przeze mnie czynności o których mowa 
ustawy. W kilku oświadczeniach można było spotkać uchybienia 
zachowania staranności przy ich wypełnianiu te nieprawidłowość 
bieżąco.

w

m informuję, że odebrałem 
kreślonym terminie na 
oświadczenie majątkowe 
o. Nie stwierdziłem
0 łub po terminie. Stosownie 

ątkowych Urzędowi
oświadczeniach w wyniku 

iadczeniach, które mogły by 
■ k ustęp 1 cytowanej wyżej 
wynikające z braku
1 poprawiane były na
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Wykonana analiza porównawcza do oświadczeń składanych w związku z objęciem kadencji 
nie wykazała zatajenia, podania nieprawdy lub też innych nieprawidłowości mogących 
skutkować wystąpieniem do Centralnego Biura Antykorupcyjnego o kontrole oświadczeń.

W dniu 30. 10.2019 r wpłynęła analiza oświadczeń majątkowych sporządzona przez Urząd 
Skarbowy w Sanoku, która wykazała uwagi do świadczeń majątkowych radnych, nie 
wskazując jednak podstaw do wystąpienia z wnioskiem do Centralnego Biura 
Antykorupcyjnego o kontrole oświadczeń. Radni u których stwierdzono nieprawidłowości 
zostali o nich pisemnie poinformowani.

Zgonie z art. 24 i ustawy o samorządzie gminnym kopie oświadczeń majątkowych 
przekazałem Wójtowi Gminy Sanok. Informacje jawne w części A zostały opublikowane na 
Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Sanok.

Stosowanie do w/w przepisów informuję ,że przedstawione przeze mnie informacje odnośnie 
oświadczeń majątkowych są pełne i wyczerpujące w przedmiocie spraw których dotyczą.

Pan Paweł Wdowiak, który przedstawił informację Wójta Gminy Sanok w sprawie 
przeprowadzenia analizy oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Gminy Sanok oraz 
kierowników gminnych jednostek organizacyjnych.

Informacja Wójta Gminy Sanok w sprawie przeprowadzenia analizy oświadczeń 
majątkowych pracowników Urzędu Gminy Sanok oraz kierowników gminnych 
jednostek organizacyjnych według stanu na dzień 31 grudnia 2019 r.

3)

Złożonych zostało 17 oświadczeń majątkowych przez dyrektorów szkół i kierowników bądź 
dyrektorów pozostałych jednostek organizacyjnych w terminie zgodnym z ustawą czyli do 
końca miesiąca kwietnia. We wrześniu zostało złożone oświadczenie majątkowe przez 
dyrektora jednej ze szkoły w związku z objęciem stanowiska dyrektora szkoły. W przypadku 
pierwszych 17 oświadczeń Urząd Skarbowy wniósł uwagi do 15 oświadczeń majątkowych.
W przypadku ostatniego oświadczenia majątkowego z września Urząd Skarbowy nie wniósł 
jeszcze żadnej informacji. W przypadku pracowników Urzędu Gminy Sanok złożonych został 
7 oświadczeń przez pracowników, którzy posiadają upoważnienia do podpisywania decyzji 
lub z mocy prawa mają takie oświadczenie złożyć. Urząd Skarbowy wniósł drobne uwagi do 
wszystkich 7 oświadczeń. Główne uwagi jakie wniósł Urząd Skarbowy to oświadczenia 
złożone na druku nie zgodnym ze wzorem określonym w Rozporządzeniu, błędnie określone 
lub brak określenia przynależności majątkowej niektórych składowych majątku, błędnie 
podane powierzchnie działek lub brak powierzchni, brak uszczegółowienia dochodów 
z poszczególnych źródeł. Wszystkie oświadczenia majątkowe w części A zostały 
opublikowane na BIP Urzędu Gminy w Sanoku.”

Pan Tadeusz Burka „ Szanowni Państwo korzystając z okazji ,że na dzisiejszej sesji obecni 
są Sołtysi chciał bym podnieść temat zebrań wiejskich a mianowicie uczestnictwa w nich 
mieszkańców. Jak wiadomo w Statucie Sołectwa jest zapis ,że jest wymagana ilość 
procentowa w I terminie i jest to 10 % a w II terminie 5%. Sołtysi sygnalizują ,że mają 
problemy aby w I terminie zebrać ąuorum. Proszę Państwa mam tutaj taką prośbę, bo myśmy 
w ubiegłej kadencji mieli zajmować się tym tematem ale było już to pod koniec kadencji i 
jakoś nie zostało to zrealizowane. Powiem na przykładzie swojej miejscowości ,że mamy 
problem aby zebrać mieszkańców w I i II terminie. Nie wiem jak Państwo Sołtysi to widzą,
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chcielibyśmy taką wstępną opinię dla Rady czy należy zająć się tym tematem czy zostawić go 
w takiej wersji jak jest dotychczas. Dziękuję.”

Pan Paweł Wdowiak „ Proszę Państwa odnosząc się do podniesionego tematu to faktycznie 
jeszcze w poprzedniej kadencji prowadziliśmy wspólnie rozmowy nad koniecznością zmian 
w Statutach Sołectw w kwestii równych zapisów. I fajnie było by do tematu wrócić dlatego, 
że chociażby utrudnienie w kwestii wyboru Sołtysa gdy jest jeden kandydat bo jest to nie do 
końca doprecyzowane i trafnie rozwiązane. Co natomiast do frekwencji to staramy się jako 
przedstawiciele Urzędu uczestniczyć w tych zebraniach i faktycznie zauważamy bardzo słabą 
frekwencję na tych zebraniach. Na zebraniach wiejskich z reguły dzielone są dwa fundusze, 
fundusz sołecki czy wskazywane zadanie do funduszu sołeckiego i zadania do realizacji ze 
środków do dyspozycji sołectwa. Temat jest na pewno do dyskusji ale należało by się na 
pewno pochylić nad funduszem sołeckim czy zapisy ustawowe nie mówią o minimalnej 
frekwencji na zebraniu wiejskim bo jestem przekonany ,że tak i to są pewnie te minimalne 
wartości, które tutaj mamy zapisane więc fundusz sołecki podejmowany jest jakimś ąuorum 
zebrania wiejskiego. No i też należy się tutaj pochylić odpowiadając na pytanie 
o pomniejszenie tej wartości nad tym jaka grupa osób na zebraniu miała by decydować 
o podziale środków bo 10% w przypadku największej miejscowości Niebieszczany to to jest 
potężna liczba bo to jest 200 mieszkańców , którzy powinni przybyć na zebranie i chyba 
nigdy nie było zebrania w Niebieszczanach w I terminie w II i owszem czyli jest to 100 osób 
no ale inaczej do tych 10% odniesie się miejscowości Międzybrodzie gdzie mieszkańców jest 
kilkudziesięciu bym powiedział więc te 10% to jest zupełnie inna liczba. Ja tutaj kładę nacisk 
na pochylenie się nad funduszem sołeckim w pierwszej kolejności no i też rozważenia sprawy 
jak duża grupa mieszkańców powinna decydować o wydatkach miejscowości związanych z 
ich funduszem do dyspozycji sołectwa.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Ja w tym roku dwa razy zwracałam się z prośbą do Pana Wójta 
aby zorganizować spotkanie z Sołtysami i omówić ten temat. Myślę, że ten dzisiejszy sygnał 
to Sołtysi sobie przemyślą i zorganizujemy takie spotkanie ze Wszystkimi Sołtysami aby to 
potem odniosło się do naszych prac nad Statutem Sołectwa.”
Pan Sołtys Marian Jakiłik „ Takie spotkanie nic nie wniesie i nie uzdrowi sytuacji.”
Pan Przewodniczący „ Nie chcielibyśmy zmian w Statucie dokonywać bez konsultacji 
z Sołtysami dlatego dzisiaj jakby sygnalizujemy ten temat do przemyślenia po prostu chodzi 
tutaj o ta aby nie uszczęśliwiać kogoś na siłę. Zmiany w Statucie chcielibyśmy jeszcze raz 
powtarzam aby były skonsultowane z Sołtysami. Dopowiem jeszcze , że jeszcze był pomysł, 
który pojawiał się w ubiegłej kadencji w sytuacji kiedy jest jeden kandydat i były takie głosy 
ale to też musimy wspólnie przedyskutować aby w miejscowościach gdzie zgłosił się jeden 
kandydat wybory nie odbywały się. To jest jedna z propozycji aby to może jakość inaczej 
rozwiązać aby nie ponosić chociaż by kosztów diet dla Komisją”
Pani Bogusława Kaczmarska „ Ja też mam taki wniosek swój bo ,któż bardziej zna swoje 
środowisko jak nie my Sołtysi. W związku z tym u mnie jest taki problem ,że mam do 5 
członków Rady Sołeckiej uważam, że na miejscowość , która ma ponad 1200 mieszkańców to 
te 5 osób to stosunkowo za mało tym bardziej, że są kandydaci którzy chcą jeszcze społecznie 
działać. W związku z tym my praktycznie nic nie możemy zrobić bo każdy z was faktycznie 
zna swoje środowisko i fajnie by było gdyby propozycje wpływały. Bo może być sytuacja, że 
chcecie aby w Radzie Sołeckiej nie działało 5 osób a na przykład 10 czy do 10 osób. Należy 
też wprowadzić zmianę w Statucie odnośnie zmiany kadencji bo teraz trwa ona 5 lat. W 
związku z tym Panie Wójcie żeby to się w czasie nie rozciągło , że będziemy nad tym 
pracować trzy lata tylko określmy jakiś termin. Najbliższe zebrania robimy marzec , kwiecień 
żebyśmy do tego czasu mieli wypracowane jakieś wnioski dla swoich mieszkańców.
Natomiast odnośnie procentu na tak dużą miejscowość jaką jest Trepcza naprawdę jest
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problem zrobienia zebrania. Zebranie z ąuorum mam wówczas kiedy ogłaszam ,że mam do 
pozyskania drewno w tedy bez problemu mogę zebranie przeprowadzić jeżeli nie to tak 
naprawdę proszę Państwa jest problem bo ludzie nie uczestniczą.”
Pan Paweł Wdowiak Proszę Państwa to może tak każdy Sołtys posiada Statut Sołectwa 
bardzo bym prosił o zapoznanie się z jego treścią i wyciągniecie własnych wniosków. Jeśli 
nie w listopadzie to na początku grudnia spowodowalibyśmy spotkanie Sołtysów a od 
nowego roku być może udało by się powołać Komisję Statutową, która by te Statuty 
przygotowała podejrzewam , że muszą być one również zaopiniowane przez zebranie 
wiejskie. Ale generalnie ja pamiętam jeszcze z poprzedniej kadencji kilak takich sugestii 
zapisane je mam wiec też do nich powrócę i Pani Radna spowodujemy zebranie najpóźniej do 
początku grudnia aby tutaj z Państwem Sołtysami się spotkać i omówić proponowane 
zmiany.”

Ad 21) O godzinie 16 : 20 pan przewodniczący wobec wyc 

zamknął XIV sesje Rady Gminy Sanok.

Protokół sporządził:

zerpania się porządku obrad

r t

• A -

ł K •'/ l O U

Obradom przewodniczył:

CZĄCY
Sanok
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